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LIR – 181/2022  
 

Pan 
Henryk Kowalczyk 
Wiceprezes Rady Ministrów 
Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

 
Dotyczy: Interpelacji poselskiej nr 34384. Znak sprawy: DBD.pp.058.9.2022 
 
Szanowny Panie Premierze, 

W związku z Pana odpowiedzią z dnia 22 lipca 2022r. na złożoną przez Panią Poseł na Sejm RP 
Katarzynę Osos Interpelację nr 34384 w sprawie trudnej sytuacji lubuskich rolników (znak sprawy: 
DBD.pp.058.9.2022) zwracamy się z zapytaniem o jakich przepisach wprowadzonych w 2021r. 
jest mowa w w/w odpowiedzi oraz jakie dodatkowe informacje przekazuje wojewodzie IUNG-PIB 
na wniosek izby, które potwierdzają wystąpienie suszy rolniczej, a które nie są ogłoszone na stronach 
IUNG-PIB.  

Prosimy także o szczegółowe określenie o jakich dodatkowych informacjach mowa jest 
w § 13x ust. 5, zdanie drugie, Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 27 stycznia 2015r. w sprawie 
szczegółowego zakresu i sposobów realizacji niektórych zadań Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa (Dz. U. poz. 187 z późn. zm.) wprowadzonych mocą zmieniającego Rozporządzenia Rady 
Ministrów z dnia 9 sierpnia 2021r. (Dz. U. poz. 1528). 

W przytoczonym dokumencie czytamy: 
„Jednocześnie uprzejmie informuję, że w 2021 roku wprowadzone zostały przepisy zgodnie 

z którymi w celu potwierdzenia wystąpienia u producentów rolnych szkód powstałych w wyniku suszy 
Instytut Uprawy, Nawożenia i Gleboznawstwa - Państwowy Instytut Badawczy przekazuje, 
na wniosek wojewody, dodatkowe informacje potwierdzające wystąpienie zagrożenia suszą 
na obszarze wskazanym przez izby rolnicze.” 

Ponadto prosimy o wyjaśnienie czy dzięki tym danym rolnicy będą mogli odwołać się 
od protokołu wygenerowanego przez publiczną aplikację w przypadku rozbieżności 
co do poniesionych strat? Czy fakt otrzymania dodatkowych danych w jakikolwiek sposób pomoże 
poszkodowanym rolnikom skoro mając doświadczenie z dwóch lat sposobu działania aplikacji wiemy, 
że faktyczna wysokość strat w uprawach nie ma odzwierciedlenia w wygenerowanych protokołach 
lub kalkulacjach. Od momentu wprowadzenia aplikacji i zaprzestania powoływania Komisji 
do szacowania suszy rolniczej przez Wojewodę brak jest rzeczywistej weryfikacji szkód na polach, 
czy zatem otrzymane dodatkowe informacje będą miały jakikolwiek wpływ na weryfikację wysokości 
szkód spowodowanych suszą oszacowanych w aplikacji  w przypadku rozbieżności z rzeczywistością?  
 

Z poważaniem 
 

                 Prezes 
   Lubuskiej Izby Rolniczej 
   

    Stanisław Myśliwiec 
 
Do wiadomości: 
1. Wojewoda Lubuski 
2. Krajowa Rada Izb Rolniczych 


